

# Biographical Dictionary of **Architects in Canada,** 1800-1950

# Dictionnaire biographique des **architectes du Canada,** 1800-1950

## dictionaryof**architectsincanada.org**

This new Canadian website is intended to be an authoritative work of reference for the history of Canadian architects and architecture during the study period of 1800 to 1950, and it contains biographies and lists of works of nearly 1,800 architects who have lived and worked in Canada, as well as those architects who have resided in the United States, Britain and elsewhere, and for whom it is now possible to link their names with buildings constructed in this country. Under the direction of Robert G. Hill, MRAIC, an architect and Editor of the Biographical Dictionary of Architects in Canada 1800-1950, the focus of this website is on the activity and contribution of those who have described themselves, or who have advertised themselves to be, an "architect", either as an amateur or as a professional.

This Dictionary website lists every Canadian building of importance between 1800 and 1950 whose architect can be identified, together with essential information on the date of design, the date of construction, and the date of alteration or demolition of the work. It is based on extensive original research conducted over a period of twenty-four years, much of it unpublished, and provides critically important information including the names of many Canadian architects previously unknown, as well as references to many buildings whose authorship is obscure or unknown. Every citation of fact is based on the original sources quoted in the entries. These entries include an accurate dated list of each architect's work, arranged in chronological order, and may also include an assessment of his or her place in Canadian architectural history and, where appropriate, the entry is accompanied by a comment on the style and aesthetic quality of the architectural projects cited.

Ce nouveau site Web canadien se veut un travail de référence faisant autorité sur l'histoire des architectes canadiens et sur l'architecture durant la période d'étude de 1800 à 1950. Il contient des biographies et des listes de travaux de près de 1800 architectes ayant vécu et travaillé au Canada ainsi que la liste des architectes qui ont résidé aux États-Unis, en Grande-Bretagne et ailleurs, et auxquels il est maintenant possible de lier le nom à des bâtiments construits dans ce pays. Sous la direction de Robert G. Hill, MRAIC, architecte et éditeur du *Dictionnaire biographique des architectes du Canada, 1800-1950*, ce site Web est consacré aux activités et aux contributions de ceux qui se sont décrits ou qui se sont annoncés comme « architectes », amateurs ou professionnels.

Ce dictionnaire sous forme de site Web énumère chaque immeuble canadien d'importance construit entre 1800 et 1950 dont l'architecte peut être identifié, de même qu'il fournit l'information essentielle sur la date de la conception, sur celle de la construction et sur celles de la réfection ou de la démolition de l'ouvrage. Le dictionnaire est fondé sur une recherche originale très fouillée, menée pendant vingt-quatre ans, et dont la plus grande partie n'a pas été publiée. Elle fournit des renseignements très importants, y compris les noms de plusieurs architectes canadiens inconnus auparavant ainsi que des références à plusieurs immeubles dont la paternité est obscure ou inconnue. Chaque fait mentionné est fondé sur des sources originales citées dans les entrées. Ces entrées comprennent une liste exacte datée de tous les travaux d'architecture classés par ordre chronologique; plusieurs peuvent également comporter une évaluation de la place de l'œuvre dans l'histoire de l'architecture canadienne, et le cas échéant, l'entrée est accompagnée d'un commentaire sur le style et sur la qualité esthétique du projet architectural mentionné.



01  
BUSCH,  
Henry Frederick  
(1826-1902)

02  
DEWAR,  
Andrew  
(1846-c. 1932)

03  
DUNHAM,  
David Elson  
(1840-1883)

04  
CLARK,  
Hutchison  
(1806-1877)

05  
LACHANCE,  
Walter William  
(1870-Unknown)

06  
MILLER,  
George Martel  
(1854-1933)

07  
SMITH,  
Isaac  
(1795-1871)

08  
TURNER,  
John  
(1807-1887)